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ZAPISNIK ZBORA ODSEKOV ZA VARSTVO GORSKE NARAVE  
 
 
Zbor odsekov za varstvo gorske narave (v nadaljevanju Zbor OVGN) je potekal v soboto, 10. marca 
2018, ob 15.00 uri, v GRM Novo mesto – Center biotehnike in turizma . 
 

 

Ad 1. 

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 14.30 do 15.00. 

 

Ad 2. 

Irena Mrak, načelnica KVGN, je pozdravila vse delegate in ostale udeležence Zbora, še posebno 
Bojana Rotovnika, predsednika PZS. Besedo je predala Rozaliji Skobe, eni najzaslužnejših v planinski 
organizaciji za dobro delovanje varstva gorske narave v zadnjem obdobju. 
 

Rozalija Skobe, vodja odbora VGN MDO Dolenjske in Bele krajine, je izrazila veselje, da so udeleženci 
prišli na Dolenjsko, v MDO Dolenjske in Bele krajine, kjer njihov odbor za varstvo gorske narave 
deluje že 20 let. Odbor šteje 11 planinskih društev, v 10 PD-jih delujejo odseki VGN, v enem PD ga 
ustanavljajo. Posebno pozdravlja mlade gorske stražarje iz Centra GRM in mentorico, ki je zaslužna, 
da so v njihovem MDO izobrazili že 101 gorskega stražarja. Zahvalila se je pomočnici ravnateljice, ki je 
zaslužna, da zbor lahko poteka v centru GRM. Na Dolenjskem jim je bilo varstvo narave položeno v 
zibelko. Prvi predsednik PD Novo mesto, Ferdinand Seidl, profesor novomeške gimnazije je napisal 
prvo naravovarstveno okrožnico za zaščito cvetja na Gorjancih. Seidl je po njenih besedah tudi 
najzaslužnejši za ustanovitev Triglavskega narodnega parka. Odsek VGN v MDO Dolenjske in Bele 
krajine deluje že zelo dolgo. V MDO je društev malo, a je sodelovanje zelo dobro. V zadnjih letih 
organizirajo naravovarstvene ekskurzije, ki so dobro obiskane in tečaje za gorske stražarje, ki jih 
organizirajo 11 let zapovrstjo. V MDO imajo 266 gorskih stražarjev in 29 varuhov gorske narave. Ob 
koncu je zaželela tako zboru kot novoizvoljenemu vodstvu komisije uspešno delo. 
 

Dušan Prašnikar je predstavil predlog organov zbora: 

Delovno predsedstvo: Ana Kreft – PD Vrhnika, predsednica; Zvonko Posilovič – PD Zreče, član; Marija 

Dolinar – PD Vrhnika, članica; 

Verifikacijsko-volilna komisija: Rudi Bevc – PD Podpeč Preserje, predsednik; Janja Prelovšek – PD 

Železničar Ljubljana, članica; Petra Frelih – PD Gorje, članica. 

Zapisnikar: Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec KVGN. 

Overovatelja zapisnika: Bojan Brezovar – PD Polet Šentrupert, Saša Lindič – PD Kamnik. 

 

SKLEP 1/2018: Zbor OVGN potrjuje delovne organe zbora v predlagani sestavi. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad 3. 



 
Delovna predsednica Ana Kreft je pozdravila prisotne in se zahvalila za zaupanje za vodenje zbora. 
Predstavila je dnevni red zbora: 
 
DNEVNI RED: 

 
1. Evidentiranje prisotnosti  
2. Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
4. Pozdrav gostov 
5. Poročilo verifikacijske komisije 
6. Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2017 
7. Predstavitev in potrditev programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2018 in okvirnega 

programa dela za 2019 
8. Volitve novih organov IO KVGN 
9. Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
10. Razno 

 
SKLEP 2/2018: Zbor OVGN potrjuje dnevni red v predlagani obliki. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Ad 4. 
Pozdrav gostov je bil že pri uvodni točki. 
 
Ad 5. 
Predsednik verifikacijsko-volilne komisije Rudi Bevc je predstavil poročilo glede verifikacije zbora. Na 
zboru je prisotnih 58 delegatov od 110 planinskih društev z odsekom za varstvo gorske narave. To 
predstavlja 52 % in komisija ugotavlja, da je zbor sklepčen, saj je za sklepčnost potrebnih vsaj 37 
glasov.  
 
Ad 6. 
Irena Mrak je predstavila poročilo o delu KVGN v letu 2017. Ugotavlja, da kljub temu, da se morda 
zdi, da je bilo malo narejenega, je pri pripravi poročila ugotovila, da je bilo dela veliko. Stalnica in 
ključno delo komisije je opozarjanje na nepravilnosti v gorskem svetu, občasno pa tudi problemov 
nižinskega sveta. Ni pa dovolj zgolj opozarjanje, ampak tudi podajanje strokovnih predlogov za 
rešitve. V letu 2017 je bil Zbor odsekov VGN v Tržiču, na katerem sta se komisiji pridružili dve novi 
članici IO, Ana Kreft in Kristina Veber in predhodno isti dan izpopolnjevanje za varuhe gorske narave. 
Status VGN se je spremenil in zaradi novega Zakona o športu varuhi niso več delavci v športu. A to ne 
bo spremenilo namen in delo varuhov. V letu 2017 je bilo zgolj 8 udeležencev tečaja VGN, a je 
pomembno, da je tečaj bil izveden, kljub finančnemu primanjkljaju. Ugotavlja se, da so udeleženci vse 
bolj strokovno podkovani. Zaključek tečaja je bil združen s Srečanjem varuhov gorske narave in 
gorskih stražarjev. Na mednarodni ravni je KVGN sodelovala v komisiji KONSAR pri CAA in organizaciji 
UIAA. KVGN podpira izvedbo tečajev gorske straže, ki se izvajajo na meddruštveni ravni. Opravljeno je 
bilo veliko dela pri upravljanju facebook strani KVGN. KVGN se je predstavila na Dnevu slovenskih 
planinskih doživetij. Komisija je podprla Naravovarstveni tabor v organizaciji odseka VGN PD Nova 
Gorica. Ugotavlja, da bo množičnost obiskovanja gorskega sveta v prihodnje ena ključnih problematik 
delovanja KVGN. V tej smeri KVGN že sodeluje s TNP pri akciji Vaš korak je pomemben. Prav tako je 
stalnica delovanja komisije glede turnega kolesarjenja. Komisija sodeluje tudi s podjetji, ki iščejo 



 
kanal za družbeno odgovorno sodelovanje. V letu 2017 je komisija pripravila besedilo za Pivovarno 
Laško v okviru njihove dobrodelne akcije in trenutno sodelovanje s trgovskim podjetjem SPAR pri 
Goremaniji in pripravi brošure o ogroženih rastlinskih in živalskih vrstah. 
Pri finančnem poročilu je izpostavila, da komisija delo ni končala v minusu, pri tem pa je pomembno, 
da je komisija del denarja dobila z donatorstvom.  
 
Ana Kreft, predsednica delovnega predsedstva je k nagovoru povabila predsednika PZS Bojana 
Rotovnika, ki pove, da je leto 2018 za vse slovenske planince pomembno leto, saj praznujemo 125 
letnico delovanja planinske organizacije. Področje varstva gorske narave je bilo že kmalu sestavni del 
delovanja organizacije. Organizacija se trudi, da je področje VGN vpeto v vse plati delovanja planinske 
organizacije in da je vpliv dejavnosti na naravo čim manjši. Zavedamo pa se, da PZS ni zgolj 
naravovarstvena organizacija, ampak tudi uporabnik v prostoru. Se pa ob tej priliki zahvaljuje KVGN, 
da budno spremlja dejavnosti znotraj PZS in opozarja na nepravilnosti. Dopolnil je Ireno Mrak, da bo 
tudi za PZS velik izziv na področju gorskega turizma in prekomernega obiska gora. PZS skupaj z UIAA 
sicer zagovarja prost dostop do gora, a da le-ta ni neomejen, ampak velja, če sta zagotovljena pogoja 
varnosti in varovanja gorskega sveta. Drugi izziv PZS bo normativna ureditev na ravni zakonodaje in 
internih aktov. Če bi se držali tega, bi bilo precej problemov že rešenih, tako pa tudi znotraj PZS ne 
delujemo brez napak in je pomembno opozarjati na to. Tretji izziv pa predstavlja posledica novega 
Zakona o športu, ki ne omogoča več strokovno-organizacijski del usposabljanj in kako program VGN 
izvajati v prihodnje. Irena Mrak sicer zaključuje  delo načelnice KVGN, a je vesel, da kandidira za 
mesto podpredsednice PZS in verjame, da bo glas VGN zato še močnejši znotraj PZS. Ob koncu se je 
zahvalil vsem prisotnim za delo, še posebej članom KVGN za delo v preteklem mandatu. Posebno 
zahvalo pa je namenil načelnici KVGN Ireni Mrak in ji izročil Zlati častni znak PZS. 
 
Rozalija Skobe se je zahvalila za delo KVGN in izrazila veselje, da je KVGN ohranila program varuh 
gorske narave. Hkrati pa je podala pripombo, da so v MDO Dolenjska in Bela krajina pogrešali več 
ljudskosti in sodelovanja komisije z odbori VGN MDO in odseki VGN v društvih, kar si želi za v 
prihodnje.  
 
Sklep 3/2018: Zbor odsekov VGN potrjuje Poročilo KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2017. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad 7. 
Marijan Denša je najprej pozdravil vse prisotne, posebej predsednika PZS in Rozalijo Skobe ter se 
zahvalil Ireni Mrak za dosedanje delo. In v nadaljevanju predstavil Program dela in finančni načrt 
KVGN v letu 2018 in okvirni program dela KVGN v letu 2019. Spremljanje stanja in opozarjanje na 
primere slabe (in dobre) prakse je osnovna naloga KVGN. Vodilo KVGN je, da smo obiskovalci 
gorskega sveta v gorah samo gostje in se moramo tako tudi obnašati. Nagovoril je prisotne, da so 
aktivni s prispevki za facebook. V načrtu je izvedba usposabljanj in postopna prenova obeh 
programov. V pripravi je strokovna ekskurzija, načrtovano je sodelovanje KVGN na dnevu slovenskih 
planinskih doživetij. KVGN sodeluje z drugimi organizacijami, npr. z Zavodom za varstvo narave, OE 
Kranj KVGN pri pripravi razstave Varstvo gorske narave. 
Pričakuje in upa na čim več pobud s terena. Verjame, da bo komisija s skupnimi močni vseh uspešno 
delovala na področju varstva gorske narave.  
Predstavil je finančni načrt 2018, kjer je predviden primanjkljaj zaradi delnega kritja stroškov tečaja 
za varuhe gorske narave. Primanjkljaj bo predvidoma pokrit s sredstvi, pridobljenimi s pripravo 
brošure o ogroženih in zavarovanih vrstah v gorskem svetu za podjetje Spar. 



 
Predstavil je še okvirni program dela KVGN za leto 2019, ki je v večjem delu enak programu dela 
2018. Dodan je posvet nemir v gorskem svetu. Mnenja je, da mednarodni dan gora premalo 
poudarjamo in uveljavljamo njegov pomen. Pozval je prisotne k sodelovanju pri akciji Brati gore. 
Poudaril je pomembnost sodelovanja, medsebojnega informiranja in deljenja dobrih praks. Kot dober 
primer je navedel čiščenje pohorskih planj. Plan v letu 2019 je tudi akcija glede gorskega apolona. Na 
planinskih kočah pogreša naravovarstvena opozorila. 
 
Irena Mrak je dodala, da je KVGN konec 2017 zgibanko KVGN prevedla v angleščino, ki bo natisnjena 
v kratkem. 
 
Anton Lavtar, PD Križe, je podal predlog, da je treba narediti analizo, zakaj je izmed 295 VGN zgolj 
158 registriranih.  Drugi predlog je, da se izvede pregled števila gorskih stražarjev, da se sploh ve, 
koliko jih je.  
 
Alja Denša, PD Nazarje je predlagala, da je tudi Instagram dobro orodje za obveščanje javnosti, kar bi 
KVGN lahko uporabljala. Marijan Denša se je strinjal s predlogom in predlagal, da pobudnica predlog 
tudi izpelje. 
 
Rozalija Skobe je predlagala, da KVGN več naredi na promociji, da PD ustanovijo odseke za VGN, saj 
ima trenutno od 278 društev v PZS le 105 društev ustanovljen ta odsek. Marijan Denša se je zahvalil 
za pobudo in dejal, da je v programu dela IO KVGN posebej poudarjena konsolidacija varstva gorske 
narave v PZS. Pogoj za to je tesnejše sodelovanje IO z odbori VGN pri MDO. Zaskrbljujoče je, da 
odseka VGN nimajo številna velika (številčna) društva s tradicijo.  
 
Stanka Bukovnik, PD Šempeter, je predlagala, da bi bilo možno licenčno izpopolnjevanje opravljati 
tudi v okviru tečaja VGN, saj je licenčno izpopolnjevanje organizirano le enkrat letno. Marijan Denša 
je odgovoril, da je komisija njen predlog že prejela in ga bo obravnavala.  
 
Sklep 4/2018: Zbor odsekov VGN potrjuje program dela KVGN 2018 in okvirni program dela KVGN 
2019. 
Sklep je soglasno sprejet. 
 
Ad 8. 
Ana Kreft je predstavila potek volitev v organe KVGN. Na komisijo so prispele naslednje prijave za 
organe komisije. 
Načelnik KVGN: 

• Marijan Denša, PD Nazarje 
Izvršni odbor KVGN: 

• Janez Bizjak, PD Dovje Mojstrana 

• Sabina Francek Ivović, OPD Koper 

• Danijela Jakomini, PD Skalca Hoče-Slivnica 

• Ana Kreft, PD Vrhnika 

• Olga Kržan, PD Brežice 

• Kristina Veber, PD Kamnik 

• Franka Zega, PD Nova Gorica 
 



 
Sklep 5/2018: Zbor odsekov VGN sprejema, da je za načelnika KVGN izvoljen Marijan Denša, PD 
Nazarje, za člane izvršnega odbora KVGN pa: Janez Bizjak, PD Dovje Mojstrana; Sabina Francek 
Ivović, OPD Koper; Danijela Jakomini, PD Skalca Hoče-Slivnica; Ana Kreft, PD Vrhnika; Olga Kržan, 
PD Brežice; Kristina Veber, PD Kamnik; Franka Zega, PD Nova Gorica 
Sklep je soglasno sprejet. 
 
Marijan Denša je po izvolitvi dodal, da je bila odločitev za kandidiranje težka, vendar zaupa v vse, ki 
delajo na varstvo gorske narave in v sodelovanje, s čimer je možno narediti veliko. 
 
Ad 9. 
Podelitev diplom dr. Angele Piskernik. Za vsakega prejemnika je Alja Denša prebrala kratko 
predstavitev. Prejemniki diplome so: 

• Marjeta Martinčič, PD Trebnje 

• Vlasta Medvešček Crnkovič, PD Kum Trbovlje 

• Alenka Zega, PD Obrtnik 

• Naravovarstvena zveza Smrekovec (V imenu NVZ Smrekovec je priznanje prevzel Peter 
Tomše). 

 
Marijan Denša je dodal, da je bil predsednik PZS Bojan Rotovnik eden od pobudnikov ustanovitve 
Naravovarstvene zveze Smrekovec, ki je bila ustanovljena leta 2005. 
 
Ad 10. 
Marijan Denša se je zahvalil Rozaliji Skobe za pomoč pri organizaciji in ji podelil šopek. 
Ana Kreft se je zahvalila Ireni Mrak za delo v mandatu in ji predala darilo članov izvršnega odbora 
KVGN. 
Sledila je zahvala za sodelovanje in podelitev darila Irene Mrak članom IO KVGN ter predsedniku PZS 
in strokovnemu sodelavcu komisije. 
 
Janez Senica, PD Slovenj Gradec, je vprašal, ali ima KVGN in PZS že oblikovano stališče glede 
načrtovane gradnje nove ceste mimo Mangartske koče na Mangartsko sedlo. Marijan Denša se je 
zahvalil za to vprašanje in pobudo, saj si želi čim več pobud s strani baze. Problem bodo obravnavali 
na seji IO in do njega zavzeli stališče. 
 
Bojan Brezovar, PD Polet Šentrupert, je izrazil željo, da bi bil današnji dogodek ovekovečen v 
Planinskem vestniku. V preteklosti se je zgodilo, da podoben prispevek ni bil objavljen v Planinskem 
vestniku in da bi bilo področje varstva gorske narave bolj vključeno v Planinski vestnik. Marijan Denša 
se je strinjal, da mora biti varstvo gorske narave v večji meri vključeno v vsebini Planinskega vestnika. 
 
Iztok Trobiš, PD Celje Grmada, je podal informacijo, da PD načrtuje, da se pri markiranih poteh 
dodaja naravovarstveno vsebino na lep način, ne kot prepoved. Marijan Denša je ob tem opozoril, da 
to ne sme biti v nasprotju s sprejetimi normativi PZS.  
 
Marijan Denša je pozval vodje odborov VGN MDO, da se za 5 minut še sestanejo po koncu zbora. 
 
Ana Kreft je zaključila zbor s prošnjo, da delegati vrnejo kartončke in vsem zaželela srečno. 
 
Zbor se je zaključil ob 15.55. 
 



 
 

Zapisal: Dušan Prašnikar l.r. Predsednik delovnega predsedstva: 

Ana Kreft l.r. 

 

Overovatelja zapisnika:  

Bojan Brezovar l.r., Saša Lindič l.r. 

 

 

 

Priloge: 

- Poročilo verifikacijske komisije 
- Poročilo o delu KVGN v letu 2017 
- Finančno poročilo za leto 2017 in finančni načrt KVGN za leto 2018 
- Program dela KVGN za leto 2018 
- Okvirni program dela za leto 2019 
- Lista prisotnosti 

 
 
 


